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Skvělou zprávou je, že kultura a sport je u nás na tak malou obec na velmi vysoké úrovni, a to jen díky vám, kteří přispíváte
svým volným časem k veškeré přípravě, samotné organizaci a následném zakončení akcí. Bohužel zde nemohu jmenovat
všechny, jelikož těchto aktivních a nápomocných lidí je nespočet, za což Vám všem opravdu srdečně děkuji, jelikož bez Vás
by nám tady nebylo tak dobře a nepochybně by o Horní Lomné nebylo tak široko daleko slyšet. 

kulig#hasicskyples#velikonocnidivadlo#stavenimaje#dvepouti#trihokejbaloveturnaje#dvafotbaloveturnaje#akce60+#dendeti#
hasicskasoutezsdetmi#gorol#letnikino#fotbalovyden#nocnihasicskasoutez#stafetovyzavodhorybory#spolupracesolesnou#za

bijacka#rozsvicenivanocnihostromu#mikulas

V letošní druhé polovině roku jsme díky vašemu zájmu společně s hasiči a fotbalisty, rozšířili kulturu v obci o další dvě akce.
Byla obnovená noční hasičská soutěž a také letní kino. Akce slavily úspěch, a proto je pro nás závazkem do dalších let v
této činnosti pokračovat.
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Vážení spoluobčané,
srdečně vás zdravím v tomto nádherném, předvánočním čase. Přinášíme aktuální informace především ze „světa“ naší
krásné obce. Pár informací uvedeme i z našeho mikroregionu, kterým je Sdružení obcí Jablunkovska. Zmíníme také
spolupráci s obcí Olešná na Slovensku. 

Rok 2023 hodnotím z pohledu starosty poněkud rozpačitě, upřímně udělalo se spoustu práce, ale domnívám se, že jen málo
z toho jde fyzicky vidět nebo nahmatat. Rád realizuji, ale tomu vždy předchází a poté i následuje velké množství byrokracie,
která je obrovským destruktorem dnešní doby. 
Stejně, jako pojmenoval spisovatel Jack Welch jednu ze svých knih, tak i my v tomto vydání jdeme: 

Rovnou k věci!

Za velký úspěch pokládám získání hasičské cisterny bezúplatným převodem z obce Bukovec. Cisterna má do nové sice
daleko, ale je akceschopnější k zásahům než náš starý milovaný Trambus. Při potvrzení možného převodu cisterny, jsme se
zastupiteli a členy SDH řešili otázku, zda se pouštět do rekonstrukce hasičské zbrojnice, či nikoli. Hledali jsme pro a proti, a
nakonec jsme řešení našli. 

Při rekonstrukci podlahy v garáži jsme vybudovali servisní kanál, který nám v obci chyběl i pro obecní techniku. Materiální
režijní náklady uhradila obec, práci udělali dobrovolně naši hasiči. Podrobněji se o rekonstrukci dočtete v samostatném
článku, ale v úvodu musím smeknout před chlapy, že to dokázali! 

Dalším úspěchem letošního roku a doufám, že i toho následujícího jsou výměny nevyhovujících přípojek na vodovodním
řádu obce a také i části hlavního řádu. Pochopitelně, ti z Vás, kteří mají přípojky v provozuschopném stavu, jsou naštvaní,
na někdy i častější odstávky a problémy s vodou. Negativní ohlasy jsem si vyslechl při prováděných pracích mnohokrát, ale
bohužel musím konstatovat, že je to opravdu nutné a nikdo tyto úkony nedělá schválně. Je potřeba si uvědomit, že tyto
opravy jsou prováděny kvůli obrovským únikům vody, zapříčiněné starými nevyhovujícími trubkami. Tyto práce vedou k
zajištění kvalitní dodávky vody v budoucnu, bez kolizí na vodovodním řádu obce.

Zastupitelstvo na svém zasedání schválilo instalaci již dlouho diskutovaného kamerového systému, který bude sloužit k
ochraně majetku v naší obci. Po několika loupežných krádežích do místních objektů během letošního roku, byla poslední
kapkou návštěva zlodějů i na obecní čistírně odpadních vod, kde byl odcizen kompresor včetně čerpadla v celkové hodnotě
přibližně 40 tis. Kč. 
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Jednou ze slibovaných oprav bylo také oplocení kolem budovy č.p. 128. Toto ještě původní oplocení, historicky k vystavěné
budově bývalé základní škole a následně škole v přírodě, se během letošního léta rekonstruovalo a finální podobu jsme pak
sjednotili s fasádou budovy.

Po letech jsme rovněž byli úspěšní se žádostí na správu silnic MSK, ohledně instalace dopravních svodidel v nebezpečné
zatáčce v lokalitě Doubrava.

Dále se postupně řeší změna územního plánu č.2 a projekt Cyklodoprava v obci Horní Lomná II. etapa.

V minulém vydání zpravodaje jsem Vás informoval o investiční akci s názvem Osvětlení hřbitova a centra obce. Jak jsem
však zmínil na začátku, složitá byrokracie způsobila prodlevu při vyřízení stavebního povolení. Z tohoto důvodu obec
zažádala Moravskoslezský kraj o prodloužení termínu realizace do června příštího roku.

Co nás těší je to, že jsme získali stavební povolení na rekonstrukci bývalého obecního úřadu v druhém nadzemním podlaží,
kde by měly vzniknout dva nové bytové prostory. Zároveň jsme získali i stavební povolení na nové zázemí u víceúčelového
hřiště, u této akce jsme podávali žádost o dotaci v rámci přeshraniční spolupráce s obcí Olešná. O tom, jestli bude žádost
úspěšná či nikoliv Vás budeme informovat.

Po více než dvou letech se konečně podařilo získat již povinný dokument pro provozovatele dodávky pitné vody. Jedná se o
tzv. posouzení rizik. Schválení proběhlo Krajskou hygienickou stanicí letos v říjnu po nekonečných úpravách a konzultacích
zpracovatele. 

Usuzuji, že dalším důležitým sdělením je stav finančních prostředků obce. Ke konci letošního roku počítáme se zůstatkem
okolo 5,5 mil. Kč. 

Více informací, co se událo, či se plánuje se dočtete v dalších stránkách zpravodaje. Například jedna z nejhezčích akcí nás
čeká již brzy a tou je rozsvícení vánočního stromu, který letos poprvé ukáže své noční obrysy přímo u obecního úřadu na
výletišti. Bude opět živá hudba a my vás na tuto akci srdečně zveme.

S pozdravem starosta obce Kamil Kawulok
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Bylo, nebylo...

3.6.2023 Dětský den 
Dětský den v Horní Lomné je tradiční akcí, která přiláká
vždy velké množství dětí i dospělých. Jsme moc rádi, že i
letošní 5. ročník se náramně vyvedl, a hlavně děti si to užily
v maximální míře. Program byl nabitý zážitky a zábavou.
Děti si měly možnost vyzkoušet 12 soutěžních úkolů mj.
malování na břízové kolečka, střelbu z kuše a vzduchovky,
slalom s míčem a také si mohly prověřit svou zručnost a
trpělivost při řešení hlavolamů. Velmi oblíbeným ani ne
úkolem, jako spíše zážitkem byla projížďka na žebřiňáku
taženým koňmi. Za každý úkol dostaly značku na soutěžní
kartičku a po absolvování všech úkolů si mohly vybrat svou
odměnu v podobě drobné hračky.

I letos bylo připraveno pro děti z Dolní a Horní Lomné
překvapení s motem „Jsem Lomňan“. V minulých ročnících
děti dostaly kšiltovky, trička, nákrčníky, batůžky a letos
pořadatelé připravili láhve na pití.

Mimo soutěžní aktivity se děti mohly vyřádit na
nafukovacích atrakcích, vyzkoušet si laserovou střelnici či
nechat si pomalovat obličej. 

Základem dětského dne jsou většinou zábavně sportovní
aktivity, avšak snahou pořadatelů je také zajistit pro děti
naučný program. Pan Chlubna nás letos seznámil s
tématem „Poslání skautů“, nechyběla přednáška včelařů a v
neposlední řadě komentována ukázka znehodnocených
zbraní p. Žurovce. Každoročně je dětem prezentována
zdravověda, kterou připravuje SDH Dolní Lomná a také
nechybí přírodovědní téma – např. rozeznávání listů
stromů.
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A co myslíte? Co děti nejvíce z celého dne bavilo? Máme
důkaz – fotky plné smíchu, radosti, špinavé dítě = šťastné
dítě.

Na letošním dětském dni si přišli na své i fanoušci HC
Oceláři Třinec. Jak jsme již informovali v předchozím
zpravodaji, jedním z mistrů ČR v ledním hokeji se stal i náš
velmi sympatický, talentovaný a hlavně pokorný kluk Marcel
Mikula! Právě on byl součástí letošního Dne dětí v Horní
Lomné i se svým mistrovským juniorským pohárem. A nebyl
sám, byl přítomen i další ocelář, který se seniorským týmem
Třince získal také zlatou medaili. Pozvání přijal Patrik
Hrehorčák, který je obrovským sympaťákem a velmi nás
těší jeho příslib k další návštěvě naší obce. Ideálně zase s
poháry Kluci!
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Ve stejný den probíhala na výletišti i druhá akce s názvem
Gulášfest, již 3. ročník akce plné chutí, vůní a barev. Do
soutěže o nejlepší Lomňanský kotlíkový guláš se přihlásilo
6 týmů s originálními názvy, posuďte sami:

1.Hurikáni z Bawarky – GULÁŠ Z BAZILIŠKA
2.Pytlákovy schovanky – PYTLÁCKÝ GULÁŠ
3.Kjela mjynsa, tela cebule – FAJNÝ GULÁŠ Z MOSTŮ
4.Horský hotel Excelsior – EXCELSIORSKÝ HOVĚZÍ
GULÁŠ
5.Klub Hrabovských alkoholiků - GULÁŠ STARÉHO
PANČA S VALAŠSKÝMI PRVKY, HORNOLOMŇANSKÝM
POHLAZENÍM A S LEHKÝM CHMELOVÝM NÁDECHEM,
KTERÝ UCÍTÍ JEN OPRAVDU MLSNÉ JAZÝČKY
6.Pupkoči – LOMŇANSKÁ STRELA

Soutěžní týmy měly za úkol připravit guláš v kotli, z
jakéhokoliv druhu masa. Hodnotící komise posuzovala
chuť, vůni, barvu a také originalitu pokrmu. 

V neskutečné konkurenci nakonec prvenství vybojovali naši
„pupkoči“ z Horní Lomné s vítězným gulášem z krkovice, v
těsném závěsu druhé místo obsadili Hurikáni z Bawarky a
třetí místo urvali hned 2 soutěžní týmy, a to Kjela mjynsa
tela cebule a Klub Hrabovských alkoholiků. Výherci obdrželi
putovní dřevěnou vařečku. Gratulujeme a těšíme se na
další ročník.

Děkujeme všem, kteří se podíleli na přípravách a realizaci
této organizačně velmi náročné akce a jejím zdárném
průběhu. Jmenovitě uvést všechny, kteří přidali ruku k dílu
či poskytli sponzorský dar by bylo na dalších pár listů.
Věříme, že i v dalších ročnících se nám podaří vytvořit tak
skvělý tým dobrovolníků, jak tomu bylo letos.

3.6.2023 Gulášfest 
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15.6.2023 Setkání přátel 60 +

Již třetí ročník této krásné akce, které se zúčastnilo shodou
náhod 60 občanů se uskutečnil v sále hotelu Salajka.
Kromě dobrého jídla a pití byl pro hosty připraven edukační
program a sice přednáška o bezpečnosti v kyberprostoru. K
tanci a zpěvu zahráli muzikanti Capkovci zo Skalitého, kteří
svým nasazením a harmonikářským umem rozjeli
neskutečnou „show“. Jsme velice rádi, že se tato akce těší
velké účasti a nemůžeme se dočkat dalšího ročníku v této
skvělé společnosti. Atmosféra tohoto dne se dá vyjádřit
slovy jedné z účastnic „Krásná akce, na které se ze
sousedů stávají kamarádi“.

24.6.2023 Memoriál Karola Brózdy
Naši fotbalisti se opět při příležitosti vzpomínky na našeho
nezapomenutelného kamaráda utkali ve vzájemném
zápase s bývalými spoluhráči Bukovce, kde právě Karol
nastupoval k domácím fotbalovým zápasům. Tempo
nabíralo na obrátky hned od samého začátku, kdy Horní
Lomná vedla po první půlhodině absolutně nečekaných 5:0.
Ovšem poté se aktivita domácích razantně zvedla a ve
druhé půli stáhli ztrátu na dvě branky, ale poslední slovo si
vzali naší kluci, kteří uzavřeli skóre na konečných 6:3.
Utkání sice náboj mělo, ale hlavním smyslem celého dne
byla vzpomínka na hrdinu!
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5.7.2023 Denní hasičská soutěž
Druhým rokem členové SDH Horní Lomná pořádali soutěž v
požárním útoku včetně dětských družstev. A že jich bylo!
Celkem se přihlásilo 47 družstev. 

22.7.2023 Fotbalový turnaj v Dolní Lomné
Fotbalisté nás skvěle reprezentovali na turnaji ve fotbale u
našich sousedů v Dolní Lomné. Turnaje se zúčastnili týmy
Horní Lomná, Dolní Lomná, Spartak Jablunkov, Jablunkov
2 a Slavoj Petřvald. Právě poslední zmíněný tým Slavoj
Petřvald prošel turnajem bez porážky a vyhrál. Hned za ním
se na pomyslný druhý stupínek vyšplhali naší kluci, kteří
pouze s jednou porážkou naši obec skvěle reprezentovali.
Děkujeme a jen tak dál!

Vítězové ve svých kategoriích:
Mini žáci - Mosty u Jablunkova
Mladší žáci - Návsí „A“
Starší žáci - Návsí
Dorost - Hnojník
Ženy - Rychaltice
Muži - Nýdek
Naší muži obsadili 4. místo, takže jim umístění na bedně
těsně uniklo. Tento den byl však začátkem a
„znovuvzkříšením“ mužů, kteří sice již pověsili přilby na
hřebík, ale začali si pohrávat s myšlenkou, že po letech
znovu opráší proudnice a v následujících třech týdnech
natrénují na poslední denní soutěž roku, kterou pořádá
SDH Písek.

29.7.2023 Hasičská soutěž v Písku

Soutěž, na kterou SDH Horní Lomná vyrazila se dvěma
týmy. 
Tým „A“ poskládaný s aktivních „mladíčků“, kteří se vešli do
první desítky, a nakonec se umístili osmí.
Tým „B“ znovuvzkříšený tým chlapů, kteří měli po velmi
náročném dvoudenním tréninkovém soustředění na našem
hřišti ambice na bednu, ale bohužel to neklaplo. Po
výtečném startu, nečekaně zklamala technika a tento čas
se zařadil jako třetí od konce. Nicméně, ani to neodradilo
tým „B“ zkusit si to naostro letos ještě jednou, a to na noční
soutěži v Horní Lomné, konané dne 1.9.2023. 

5.8.2023 Gorolski Święto
Koně z Horní Lomné byly po mnohaleté pauze na Gorolu.
Společně s Dolní Lomnou jsme dali hlavy dohromady a s
tematicky nazdobenými vozy vyrazili reprezentovat Prales
Mionší s názvem Společná republika Mionší. Počasí sice
vůbec nepřálo, ale i tak jsme si užili skvělý den a snad i
dobře reprezentovali.
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17.8.2023 Letní kino

Obec po několika desetiletích promítala film pod noční
oblohou. V areálu výletiště mohli přítomní zhlédnout
francouzskou komedii Alibi na klíč: den D. 
Příjemná atmosféra letního teplého večera spojena s vůní
popkornu přitáhla mnoho návštěvníků. 
Budeme se těšit na další ročník.

26.8.2023 Fotbalový den
V tento den se kolem poledne prohnala u nás jedna z
největších bouří ze všech v letošním roce. Děti měly
nastoupit na trávník ve 14:00, ale ještě půl hodiny před tím
málo kdo věřil, že vše nakonec půjde podle plánu. Vichr
ustál, pršet přestalo, vyšlo sluníčko a na hřišti se začaly dít
věci. Děti s půlhodinovým zpožděním přece jen nastoupily
a po remízovém utkání si za statečnost všechny odnesli
zlatou medaili.

Následovalo utkání žen, ve kterém ani na jedné straně
nepadla branka, jelikož brankářky jak na straně vdaných,
tak na straně svobodných předvedli svými zákroky
neskutečnou formu, a tudíž následoval rozstřel v podobě
pokutových kopů. Tam si vedly lépe vdané hráčky a
jedinou úspěšnou exekutorkou byla Kateřina Martynková,
která nechytatelnou střelou k levé tyči zajistila pro letošní
rok vítězství vdaným hráčkám v poměru 1:0 na penalty.

Následovalo utkání mužů. Ženatí si přáli navázat
výsledkem na jejich drahé polovičky z předešlého utkání,
ale bohužel se tak nestalo. Již před utkáním panovala na
obou stranách jistá nervozita a ta se promítla hned do
úvodu utkání. Jistého středopolaře si týmy přehazovaly
mezi sebou jako horký brambor, až nakonec se těsně před
úvodním hvizdem napotřetí oblékl do správného dresu
svobodných. 

Do dnes nikdo z hráčů nechápe, jak se to mohlo stát, ale
bohužel až po samotném konci jsme byli diváky
upozorněni, že svobodní hrají po celý zápas s 11-ti hráči
oproti 10-ti ženatým. Výsledek nemohl dopadnout jinak,
než jasným vítězstvím svobodných a to 4:0, ale tato velmi
kuriózní „výhra“ bohužel opravdu netěšila nikoho. Nechme
se překvapit, jak dopadne tiskovka na závěr roku.
Každopádně pod taktovkou DJ Filipa se všem nálada
zvedla a my se už teď těšíme na další, ale již férové derby
roku!  
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1.9.2023 Noční hasičská soutěž
Náš tým SDH za pomoci kolegů SDH Bohumín-Záblatí
rozzářili v páteční podvečer oblohu nad našim fotbalovým
hřištěm a uspořádali po několika letech noční soutěž v
požárním útoku. Celkem se soutěže zúčastnilo 18
dospěláckých týmů a náš tým „A“ se umístil na pátém
místě. V týmu „B“ člen pod jistou nervozitou nezvládl
napoprvé spojit rozdělovač a tím pádem chlapům bylo
přisouzeno místo desáté. Nic se ovšem nezměnilo na dobré
náladě v Lomňanském týmu, jelikož vše kolem bylo prostě
perfektní, včetně baru u našich krásných lomňanských
děvčat. Budeme se těšit na další ročník této krásné noční
akce.

2.9.2023 Štafetový závod Hory Bory
I letos se konal štafetový závod z Beskyd až na Pálavu.
Tuto trasu absolvovalo více jak 70 týmů a my jsme rádi, že
jedna z předávek se koná právě v naší obci. Patrony této
předávky se již tradičně stávají Daniel Marosz s Verčou
Czepcovou a letos s průběhem seznámili i Michala Brózdu.
Děkujeme!

16.9.2023 Karpatský šerpa
Jako každý rok bylo úkolem vynést od železniční stanice v
Mostech u Jablunkova na Chatu Skalka 50-ti litrový sud
piva ve tříčlenných družstvech v kategorii mužů. Ženy nesly
náklad v podobě 15-ti litrového sudu a muži jednotlivci 30-ti
litrový sud. Lomňanská stopa ve výsledkových listinách
hrála významnou roli. 
V kategorii jednotlivec, se jako jediný vyšplhal na Skalku
David Wawrzacz v čase 1:24:23.
V kategorii Šerpyně, se na druhém místě umístily drahé
polovičky našich Lomňanů: Alicia Kohutová, Renata
Dostálová a s nimi Kobieluszová Erika v čase 0:55:20.
V kategorii Šerpové obsadili druhé místo Kamil Cienciala,
Josef Cymorek a Kamil Kawulok s časem 1:00:18. Na
třetím místě se umístili Marian Kohut, Lukáš Gruszka a
Tobiáš Branc s časem 1:04:14.
Gratulujeme ke skvělým výsledkům.

29.9.2023 Hokejbalový turnaj v Dolní Lomné
Opět skvělá reprezentace naší malé obce v tomto sportu.
Kluci se termínově stěží jen mohli poskládat, ale zvládli to
na výbornou. V konkurenci čtyř týmů se s dvěma vítězstvími
a jednou remízou umístili na vynikajícím 2. místě. K
celkovému vítezství poháru jim nehrálo do karet pouze o
malinko horší skóre se soupeřem z Třince, který má vždy
jen ty nejvyšší ambice. Kluci, Gratulujeme!
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22.10.2023 Přátelské setkání s partnerskou
obcí Olešná
V rámci projektu Interreg Česko-Slovensko
spolufinancovaném Evropskou unií naše obec navázala
přeshraniční spolupráci se slovenskou obcí Olešná. Nyní
byla podána žádost o dotaci na společný projekt v celkové
hodnotě 650 tis. €. Získané finanční prostředky by obec
využila na výstavbu nového zázemí víceúčelového hřiště. O
výsledku žádosti budeme informovat v dalším vydání
zpravodaje. Jsme velice rádi, že naší partnerskou obcí je
právě slovenská obec Olešná, se kterou nás spojuje známé
turistické, poutní a malebné místo zvané Muřinkový vrch.
Symbolicky první přátelské setkání proběhlo na tomto
nádherném místě. I když počasí nepřálo, všichni si tento
den náramně užili. Těšíme se na další spolupráci v oblasti
kultury, sportu a požární ochrany. 

1.12.2023 Mikulášská nadílka pro děti z Dolní a Horní
Lomné u Lomňanského muzea v Dolní Lomné
Více informací v plakátu.

2.12.2023 Rozsvěcení vánočního stromu a prodej
zabijačkových produktů
Více informací v plakátu. Děkujeme tímto p. Janu
Martynkovi za poskytnutí krásné vánoční jedle obci Horní
Lomná.

9.12.2023 Mikuláši, čerti a babka navštíví naše
domácnosti.

Co je před námi

13.12.2023 DĚTI POJĎME SI MALOVAT 
s Petrou Fajkošovou

Jsou tady opět dlouhé zimní večery a možnost dětí trávit
spolu více času se opět snížila. Dnešní moderní doba
bohužel nabádá volný čas trávit u počítače a s mobilem v
ruce, ztrácet tak pomalu svou pravou podstatu.

Chtěla bych tento čas využít s dětmi formou malování, či
kresby. 
Věnuji se kresbě tužkou, úhlem, malbou olejem, akrylem,
pastelem, na trička, ale i plastické tvorbě. Pokud by se
dětem zimní zkouška výtvarného okénka líbila a měly by
zájem dál svou tvorbu rozvíjet, mohla bych v budoucnu v
případě zájmu otevřít kurzy malby, kde bych chtěla hlavně
podpořit jejich osobitý projev, intuici a uvolnění pocitů na
plátno. 
Společný čas začínáme trávit 13.12.2023 a 20.12.2023
od 16.00 - 18.00 hod. a od 10.1.2024 každou středu ve
volnočasové místnosti v budově č.p. 128.
Veškeré výtvarné potřeby zakoupí Obec Horní Lomná, s
sebou si přineste jen velkou chuť tvořit :)
Budu se  na vás těšit. Petra Fajkošová

14.12.2023 Vánoční koncert dětí z MŠ a ZŠ Dolní Lomná
ve spolupráci se Základní uměleckou školou Jablunkov 

Koncert se uskuteční v kostele Povýšení sv. kříže v Horní
Lomné od 17.00 hod.

Letošní houbová sezóna

Letos příroda opravdu
udivuje a i v listopadu
nadšení houbaři nosili z
lesů plné koše hub. Svým
listopadovým úlovkem se
nám pochlubili zkušení
houbaři Miluška Břenková
a Vladimír Hamrožy.

Prodej kaprů
Letošní prodej kaprů se uskuteční v pátek 22.12.2023 od
9.00 hod. na výletišti, vedle obecního úřadu. Prodej a
případné opracování ryb zajišťuje p. Libor Bulawa.
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Okénko SOJ - rubrika Sdružení obcí
Jablunkovska

V prosinci tohoto roku to bude již rok, kdy naše obec Horní
Lomná začala předsedat a jelikož je toto období dvouleté,
pomalu vstupujeme do druhé půle. To, co se událo v té
první, Vám shrneme nyní.
Velmi příznivou zprávou na úvod je, že náš mikroregion 15-
ti obcí, byl úspěšně prezentován v soutěži Vesnice roku a to
díky obci Hrádek. Tato obec v krajské soutěži zvítězila a na
celostátní úrovni se umístila na úžasném 2. místě. Porota
takto rozhodla, jak nám sám pan starosta Robert Borski
řekl, především díky soudržnosti a pospolitosti občanů, kteří
v ní žijí. Nádherný výsledek a nás může jenom těšit, že se
po 28-mi letech (1995 Bystřice) na stupních vítězů umístila
obec z našeho mikroregionu SOJ.
Již v předešlém vydání jsme Vás informovali, že SOJ
získala 85-ti procentní dotaci na eliminaci jednorázového
nádobí v obcích na projekt ve výši 3,7 mil. Kč, což pro naši
obec znamená dotaci přesahující 200 tis. Kč. Termín
dodání: Jaro 2024.
Na další „várku“ kompostérů se můžeme těšit v příštím
roce, jelikož SOJ byla úspěšným žadatelem v poměru 85-ti
procentní dotace z celkové částky projektu v hodnotě 5,5
mil. Kč. Z toho do naší obce bude dodáno 100 ks
kompostérů a dotace pro Horní Lomnou bude téměř 400 tis.
Kč.
Moravskoslezský kraj naši kancelář letos podpořil ve výši
125 tis. Kč a to jako výdaj na projektového manažera SOJ,
kterou je jediná zaměstnankyně na pozici tajemník.
Stěžejním tématem jsou vlci! Jelikož na Jablunkovsku
probíhají neustálé útoky vlků na ovčí stáda a  ministerstva
životního prostředí a zemědělství se k tomu staví pasivně,
my se snažíme neustále tlačit a sunout věci kupředu. Jedná
se o boj na dlouhou trať, což stojí spousta času a síly, ale
krůček po krůčku se suneme dopředu. Za úspěch
pokládám, že již konečně po více jak dvou letech zasedl
zřízený pohotovostní štáb v Moravskoslezském kraji, aby
konečně zjistil vážnost situace smělých vlků! Především
kvůli enormním útokům vlků chovatelé ruší stáda ovcí,
kterých za poslední 3 roky v ČR ubylo o čtvrtinu. Bohužel
nemáme zde tolik prostoru Vám rozepsat podrobnosti, ale
více informací, jste již mohli určitě zaslechnout v médiích.

Dále řešíme možnosti vybudování kompostárny na
Jablunkovsku, protože ta nejbližší je v až v Třinci. Pro
objasnění, zákon tlačí obce, aby od roku 2025
vyprodukovaly sběrem od občanů 65% bioodpadu z
celkového množství veškerého odpadu. Zjednodušeně
řečeno, ze 100 tun odpadu musí obce odvézt minimálně 65
tun biosložky (což jsou větve, tráva a listí) do certifikované
kompostárny a navíc zaplatit za 1 tunu v dnešní době 820
Kč bez dopravy. 

V příštím roce to už bude 940 Kč/1 tunu. Položím otázku.
Dává to logiku, abychom vozili posečenou trávu, listí nebo
větve do Třince? Myslím, že na ni ani nemusím odpovídat,
jelikož každý z nás si na ní odpoví sám.
Odpady byly jedním z témat i na setkání čtyř mikroregionů,
které jsme měli tu čest přivítat na Jablunkovsku. Celkem 45
starostů v jednom sále dalo hlavy dohromady, skloubili jsme
myšlenky a z celého jednání byl sepsán výstup, který
upozorňuje na legislativní chyby právě v odpadovém
hospodářství. Sepsaný dokument obsahuje 3 problematické
témata a bude v nejbližších dnech zaslán na Ministerstvo
životního prostředí.

Na posledním listopadovém jednání jsme řešili také
dopravní obslužnost (autobusová doprava) na Třinecku a
Jablunkovsku. Stávající dopravce má smlouvu téměř do
konce roku 2025, což znamená, že na dalších následujících
deset let dopravní obslužnosti v kraji, se již připravuje
veřejná zakázka. Pro obce je však důležité, že i přes
neustálý tlak kraje na zavedení vodíkového pohonu, což
znamená opět navýšení cen dopravy nám pan náměstek
hejtmana Ing. Jakub Unucka na jednání slíbil, že rozdíl
zvýšených nákladů bude hradit Moravskoslezský kraj.
Starostové se navíc shodli, že koeficient příspěvků obcí na
dopravu zůstane dle počtu obyvatel v každé obci.
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Posláním SOJ je řešit věci společně. Proto průběžně
organizujeme schůzky a jednání se zástupci Lesů ČR,
CHKO, probíhají společná školení, případně se na jednání
zvou hosté, odborníci na problematiku komunitní
energetiky, odpadového hospodářství apod.

SOJ má také aktivní spolupráci s polskou obcí Krapkowice,
kterou jsme na přelomu září a října navštívili v rámci akce  
Dýněfest. Na tuto akci jsme vyrazili se starostkou obce
Písek paní Věrou Szkanderovou, tajemnicí sdružení
Renatou Pavlinovou a v našem stánku SOJ nás dokonale
reprezentoval náš pan místostarosta Dalibor Smetana
společně s našim tradičním kuchařem Liborem Bulawou.
Děkujeme pánové!

Z obecního úřadu
Přehled místních poplatků v roce 2024
Poplatek za obecní systém odpadového hospodářství
Poplatníci s trvalým pobytem v obci 700 Kč.
Děti a mladiství do 18 let: 500 Kč.
Poplatníci starší 70 let: 500 Kč.
Poplatníci s trvalým pobytem mimo obec (vlastníci chat):
700 Kč.
Místní poplatek ze psů
Očipovaní psi 100 Kč, ostatní 300 Kč.
Jak už bylo zmíněno v předchozích vydáních zpravodajů,
složenky za tyto poplatky již obecní úřad vydávat nebude.
Úhradu můžete provést bezhotovostně na č.ú.:
26220781/0100, souhrnně za celou rodinu, do variabilního
symbolu uveďte číslo popisné/evidenční domu/bytu.
Poplatky můžete také uhradit hotově do pokladny OÚ. 
Pokud budete chtít ohledně platby poradit, neváhejte se
obrátit na tel. č. 558366021, případně na mob.: 773245623.
Splatnost poplatků je 30.6.2024.

Nahlášení stavu vodoměru
Prosíme všechny odběratele vody z obecního vodovodu o
nahlášení stavu vodoměru. Stavy můžete hlásit osobně na
OÚ, telefonicky: 558 366 021, 773 245 623, e-mailem na
eva.wolna@hornilomna.eu.
Žádáme o nahlášení stavu vodoměru a úhradu
vodného/stočného nejpozději do 22.12.2023. 
Děkujeme za spolupráci!
Vodné 15 Kč/m3
Stočné 15 Kč/m3

Zvýšení cen nájmu bytových a nebytových prostor ve
vlastnictví obce
Zastupitelstvo na svém zasedání schválilo zvýšení cen u
bytových prostor o 5 Kč/m2. Cena nájmu za 1 m2 se
pohybuje od 40 Kč do 45 Kč. Dále zastupitelstvo schválilo
zvýšení cen nájmu nebytových prostor u právnických osob
z 15 Kč/m2 na 20 Kč/m2. 

Obecní kalendáře na rok 2024
Spolu se zpravodajem doručujeme také obecní kalendáře
na rok 2024. Motivem kalendářů jsou kresby míst a budov v
obci, autorem je p. Lukáš Martinka. V kalendáři naleznete
praktické značení vývozu odpadů. Distribuovány jsou do
každé domácnosti zdarma. V případě, že Vám kalendář
doručen nebude, kontaktujte obecní úřad.

Pracovní doba obecního úřadu v období vánočních
svátků:
25.12.2023 Svátek
26.12.2023 Svátek
27.12.2023 8.00-15.00
28.12.2023 Dovolená
29.12.2023 Dovolená

mailto:eva.wolna@hornilomna.eu
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Investiční akce v obci

„Bohu ke cti, bližnímu ku pomoci, vlasti k rozkvětu“.
Toto humánní heslo, vyznívá za vše. Jak již jsme v úvodu
zmiňovali, tak v letošním roce jsme získali bezúplatným
převodem hasičskou cisternu CAS Liaz převodem od
kolegů hasičů z obce Bukovec. Velmi si toho vážíme, jelikož
tato cisterna je daleko akceschopnější, než náš  „staříček“
trambus. Při samotném rozhodování, bylo otázkou, zda
tento dar přijmout, jelikož dopředu jsme věděli, že se nám
do stávající garáže výškově nevměstná. Myšlenka úplně
nové cisterny do obce byla utopií, jelikož cenově se nové
cisterny pohybují v relaci od 5-ti mil. Kč a výš. Takže
nevyužítí této příležitosti by byla obrovská škoda. Proto
jsme se po relativně krátkém uvažování na zasedání
zastupitelstva jednomyslně shodli, že cisternu přijmeme a
podlahu v garáži o 40 cm snížíme. Přemýšleli jsme, když už
takový zásah do podlahy, tak součástí rekonstrukce bude i
servisní kanál, který nám zde v obci chybí. Tuto myšlenku
zřídit servisní kanál, přednesl zastupitel Radek Mikula již
před třemi lety, ale v té době jsme spíše uvažovali o jeho
umístění v garáži naproti bývalé školy v přírodě. Nicméně
nyní jsme umístění přehodnotili a především díky všem
nápomocným lidem, jsme realizovali rekonstrukci v tzv.
akce „Z“ dobrovolně.
Součástí rekonstrukce byla i výměna všech sedmi oken v
celém přízemí, jelikož stávající luxfery byly především z
důvodu tepelných ztrát již dávno za zenitem. 
Mimo jiné, tato rekonstrukce by se zaručeně vyšplhala
snadno přes milion korun, ale tímto způsobem a heslem
„vlasti k rozkvětu“, se akce povedla realizovat za půl milionu
korun. Bonusem k tomu ještě máme v obci o generaci
schopnější cisternu. Díky Všem!!!

Rekonstrukce garáže včetně výměny oken na
hasičské zbrojnici

Osvětlení hřbitova a centra obce

Již v první polovině roku jsme Vás informovali o podané
žádosti o dotaci na osvětlení hřbitova a centra obce. Žádost
byla Moravskoslezským krajem schválena ve výši 396 tis.
Kč. Celkové náklady jsou předpokládány ve výši 660 tis. Kč.
Z důvodu časové náročnosti na zpracování projektové
dokumentace a vydání povolení stavebním úřadem,
nerealizujeme tuto investici letos, ale požádali jsme MSK o
prodloužení termínu do června příštího roku.

Cyklodoprava v obci Horní Lomná II.etapa

Po dalších různých úskalích a projednáváních s CHKO a
státním podnikem Povodí Odry, jsme dospěli k možnému
řešení. Nyní však je na nás projednat znova toto řešení
především s vlastníky pozemků.

Změna územního plánu č.2

V létě mělo být hotovo! Ale není. Když už se opravdu
všichni vyjádří a po dvou letech zajásáte, že i veřejné
projednávání změny územního plánu je bez námitky, tak
pořád není vyhráno. K následné 15denní lhůtě podal
námitku odbor územního plánování z Moravskoslezského
kraje, který požadoval 3 žádosti upravit. Zase musíme
zmínit tu sílu byrokracie, jelikož nesouhlas mohl
Moravskoslezský kraj vznést již před projednáváním a
posunulo by se dokončení změny v řádu dvou měsíců. V
tomto případě se jedná o zdržení minimálně o tři čtvrtě
roku.

Kamerový systém v obci

V minulých dnech obec investovala do kamerového
bezpečnostního systému v areálu obecního úřadu a
výletiště, dále u centrální čističky, hasičské zbrojnice a také
u bytového domu č.p. 128. Celkem bylo instalováno 9
kamer.  Důvodem pro instalaci kamerového systému je
ochrana obecního majetku. V minulosti obec evidovala
častější krádeže.
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Už v minulosti zastupitelstvo obce projednávalo závažnost
situace s úniky pitné vody na vodovodním řádu obce.
Zpravidla především v letním období u nás panují určité
obavy s možného nedostatku vody. Nejpodstatnější
příčinou jsou právě nevyhovující přípojky, které jsou již
dávno za svou životností, konkrétně ocelové přípojky, které
v určitých lokalitách jsou starší 50-ti let. Vlivem stáří, a
prorezivělosti oceli, dochází k praskání potrubí. V tom
lepším případě, kdy voda aspoň trochu vyvěrá na povrch,
dokážeme zajistit opravu, které byly v poslední době čím
dál četnější, ale v případě podloží typu řečiště, mohou úniky
trvat roky a nikdo to bez opatření nezjistí. Nedávnou
instalací vodoměrů do všech přípojných míst, jsme měli
možnost začít monitorovat stav vodovodního řádu obce.
Byli jsme nemile překvapeni, že voda, která z vodojemu
odteče, tak do domácností doteče pouze z poloviny. Tzn. že
další polovina nám unikne po trase. Co je podstatné, obec
zaplatí Lesům České republiky 6,10 Kč za každý odebraný
m3 vody z jímání na jejich pozemku. Ale když obec odebere
2m3 vody a doručí odběratelům pouze jeden, protože ten
druhý vsákne do země, obec stejně zaplatí 12,20 Kč Lesům
České republiky a vyfakturuje při dnešní ceně pouze 15Kč,
ze kterých ještě odvede státu DPH. Tzn, že obec provoz
dodávky pitné vody výrazně dotuje. Nicméně pro příští rok
neplánujeme zvýšit cenu za vodné a stočné, jelikož budou
probíhat další opravy a výměny nevyhovujících přípojek,
což způsobí některým určité nepříjemnosti a my jsme si
toho vědomi. Nežádoucí a nevyhovující ocelové přípojky dle
usnesení zastupitelstva z loňského roku musí být vlastníky
vyměněny do konce srpna příštího roku, jinak budou
bohužel odpojeny. V každém jednotlivém případě nabízíme
pomoc při koordinaci a věříme, že to společně zvládneme!
Větší polovinu oprav již máme během letošního roku za
sebou. Také jsme museli překvapivě ze dne na den řešit
přibližně 150m větve hlavního řádu, údajně již plastové.
Tímto prosíme o trpělivost při následných odstávkách, které
v příštím roce zase zcela jistě budou probíhat. Velmi
děkujeme za pochopení.

Rekonstrukce vodovodních přípojek

Rekonstrukce oplocení před bytovým domem
č.p. 128

V druhé polovině roku proběhla námi slibovaná
rekonstrukce 90m dlouhého zděného oplocení, které kazilo
dojem tak významné budově v centru obce. Rekonstrukce
vyšla na 273 tis. Kč bez DPH.
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Začátkem letošního roku jsme si na Výroční členské schůzi
ZO ČSV Dolní Lomná stanovili plán práce, který postupně
plníme, přestože včelaření v dnešní době není snadná
záležitost. Naši práci omezuje nejen počasí, nemoci
včelstev, ale ve velké míře i zatěžující administrativa
stanovená Ministerstvem zemědělství. Těší nás, že i přes
všechny tyto peripetie včetně dalšího zvyšování členských
příspěvků je naše členská základna stabilní a naše řady
rozšířili i mladší včelaři. 
Letošní jaro s nízkými teplotami a nočními mrazíky silně
ovlivnilo stav včelstev, zpomalilo jejich rozvoj a oslabilo
jejich kondici i snůšku. V našich podhorských podmínkách
jsme na tuto situaci zvyklí, a o to větší máme radost z
předchozích tří let, které byly pro naše včelky i včelaře
příznivé. Podrobnější informace o včelaření na
Jablunkovsku a Třinecku přinesl rozhovor našeho předsedy
Miroslava Poništa s redaktorem týdeníku Hutník.
Léto je za námi, včelařská sezona skončila a včelaři
připravují včelstva na zimu. Konec léta přinesl znovu velké
výkyvy v počasí. Vysoké teploty a prudké deště včelám
omezily snůšku, a proto včelaři velmi brzy museli začít s
nákladným a pracným zakrmováním včel, aby si včas
vytvořily dostatečné zásoby na zimu a přežily ji beze ztrát.
Stejně jako každý rok o tomto čase proběhlo také první
léčení včelstev . Velmi si vážíme podpory ze strany
Obecního úřadu v Dolní Lomné a děkujeme paní starostce i
všem zastupitelům za finanční podporu určenou na úhradu
nákladů na léčení včelstev.
Kromě běžných včelařských aktivit k činnosti spolku
bezesporu patří i osvětová činnost a propagace včelařství.
Snažíme se co nejvíce široké veřejnosti přiblížit včelaření
se všemi klady i problémy. I proto se účastníme
nejrůznějších akcí, na kterých máme možnost předvést
výsledky naší práce.

VČELA JE NEDŮLEŽITĚJŠÍ TVOR NA NAŠÍ
PLANETĚ - včelařský rok v Dolní a Horní Lomné

Červencové přednášky se zúčastnil hojný počet vitálních
babiček, které nás mile překvapily svým zájmem a
nadšením z praktických ukázek odlévání svíček z vosku
našich včelařů nebo jejich výrobu z voskových mezistěn.
Chtěli bychom poděkovat vedení domova i jednotlivým
zaměstnancům za milý přístup a skvělou přípravu této akce.

Akce druhá
Jako každoročně jsme měli své místo na Vozatajských
závodech v Dolní Lomné. Přestože sluníčko občas
vystřídaly dešťové přeháňky, návštěvníky ze širokého okolí
počasí neodradilo a sešli se opět v hojném počtu.
U našeho stánku měli hosté možnost ochutnat med a
medovinu nebo si vybrat některou ze svíček ze včelího
vosku. Sešli se tu i ti, kteří by chtěli začít včelařit a rozšířit i
omladit naši včelařskou základnu ZO ČSV Dolní Lomná. 
Poděkování za pečlivou organizaci i za pozvání naší ZO
ČSV na Vozatajské závody patří všem zastupitelům obce,
kteří naši základní organizaci podporují.

A několik tipů k včelím produktům na závěr:
- Zkrystalizoval vám med a chcete jej mít opět tekutý? Nikdy
ho nerozehřívejte zprudka při vysokých teplotách, ale jen
pozvolna při maximální teplotě 45 st. C. Můžete si jej také
pomalu rozehřát na radiátorech ústředního topení nebo nad
krbem. Při vyšších teplotách si zničíte spoustu potřebných
enzymů a vitamínů obsažených v medu. Proto také
nedávejte med do horkých nápojů, ale nejdříve je nechejte
trochu vychladnout. Určitě víte, že krystalizace medu je
zárukou jeho kvality.
- Chcete si urychlit hojení škrábanců a drobných ranek?
Místo lékárenských antibiotik použijte tinkturu z propolisu.
Rány se vám rychle zacelí a svůj organizmus nezatížíte
chemií.
- Potřebujete "dobít baterky" a dostat se do správné
kondice? I tady pro vás máme přírodní produkt, kterým je
včelí pyl plný výživných látek a bílkovin.
- Pro radost a domácí pohodu si místo nezdravých
parfémovaných parafínových svíček zapalte svíčku ze
včelího vosku.
Přejeme vám krásné dny,
za ZO ČSV Dolní Lomná
Věra Cholavová, členka výboru

Akce první
Ani o letošních prázdninách nezahálíme. Kromě běžné letní
péče o včely a stáčení medu, jsme dostali příležitost
seznámit klienty jablunkovského Alzhaimer Home se
včelařením, včelími produkty a předvést jim odlévání svíček
ze včelího vosku.
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